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V aig conèixer Josep Maria Puig Salellas a través del també il·lustre juris
ta,Josep Maria Vilaseca i Marcet, creador junt amb la seva esposa, Teresa 
Roca i Formosa, de la Fundació Jaume Bofill, a la qual vaig dedicar bona 

part de la meva vida professional. Vilaseca tenia una gran admiració per Puig 
Salellas, més ben dit, tots dos es tenien una profunda admiració mútua. Però 
pròpiament vaig tenir l'ocasió de tractar Puig Salellas arran del Congrés de 
Cultura Catalana dels anys 1975-1977 i sempre em va impressionar per la 
precisió de les seves exposicions i pel rigor intel·lectual que mostrava en totes 
les seves intervencions. Tot i que no sóc expert en temes jurídics, vaig seguir 
interessat en alguns dels seus escrits i publicacions. 

A part d'això, haig de citar particularment que arran de la meva presenta
ció com a candidat a president d'Òmnium Cultural i de la necessitat d'establir 
un canvi en els estatuts per tal d'adaptar-los als temps actuals, vaig proposar-li 
que presidís la comissió que n'havia de fer la proposta convençut que, a part 
de la solidesa de les seves propostes, el seu nom seria indiscutit per qualsevol de 
les dues parts en possible conflicte. I així va ser, la seva proposta va ser aprovada 
per unanimitat. Posteriorment, i amb motiu del nou Estatut de Catalunya, vaig 
seguir amb molt interès les seves propostes sobre la interpretació juridicopo
lítica que es podia deduir del reconeixement dels drets històrics de Catalunya. 

I ara, deixin-me ser una mica irreverent tenint en compte les prestigioses 
personalitats del món jurídic que ens acompanyen avui en aquest acte. Haig de 
confessar que moltes vegades penso amb la possible manca de serietat de les 
afirmacions que es recolzen en la norma jurídica.Ja sé que el dret és un dels pilars 
d'una societat democràtica, però també sé que no és una ciència exacta i massa 
sovint ha servit per a legitimar situacions de fet que prèviament s'havien aconse
guit per la força i la violència de les armes. I quan veig els debats recents sobre 
la constitucionalitat de l'Estatut, per exemple, no puc fer sinó que pensar que la 
voluntat política està sempre per sobre de la justa aplicació de la norma jurídica. 

En aquest sentit, haig de dir que Josep Maria Puig Salellas em va fer 
apreciar i em va restituir la confiança i la importància del dret. I és per això, a 
més, que li estic profundament agraït. 

75 


	Nota breu i personal sobre Josep Maria Puig Salellas, 



